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Toeristische verhuur
Feiten op een rij

De verkiezingskrant van Sluis Lokaal wordt deze 
week huis-aan-huis bezorgd in de gemeente Sluis. 
De krant verschijnt met het oog op de verkiezingen 
voor de gemeenteraad, op woensdag 16 maart 
aanstaande. Dankzij deze krant kunt u kennis maken 
met onze partij en waar we voor staan. 

In de krant is te lezen wat onze belangrijkste 
boodschap is. U leest onze speerpunten, maar ook 
wat onze belangrijkste actiepunten voor 
de verschillende kernen zijn. Daarnaast krijgt u door 
de persoonlijke invulling van de top vijf van onze 
kandidatenlijst een goed inzicht in waar wij als partij, 

samen met onze kandidaten, voor staan.

Uiteraard kunt u ons complete programma 
raadplegen op onze website:
www.sluislokaal.nl
We wensen u veel leesplezier!

Nieuwe partij
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Lijsttrekker 
Arnold Scheppers 
is apetrots op 
de kandidatenlijst

Sinds onze eerste 
besprekingen april vorig 
jaar, om over te gaan 
tot de oprichting van 
een compleet nieuwe partij, bestaande 
uit diverse partijen zijn we met een hele 
club enthousiaste en ambitieuze mensen 
gekomen tot een prachtige kandidatenlijst.
Mensen waarvan de neuzen dezelfde kant 
op staan, positief gestemd, zeer betrokken 
en die allemaal gaan voor het algemeen 
belang van de burger!
Samen met nog meer nieuwe kandidaten 
en verjonging in onze partij zijn we klaar 
voor 2022 tot en met 2026.
Daarom ook onze slogan: Samen Sterk! 

Alvast bedankt voor uw stem!

Kieslijst, verkiezingen 16 maart 2022 - Sluis Lokaal
 KANDIDAAT  WOONPLAATS
1 Arnold Scheppers    Sint Kruis
2 Marian van Oostenbrugge- Bertou Breskens
3 Sebastiaan Keijmel  Breskens
4 Conny Tanghe  Oostburg
5 Sjaak Quaak  Heille
6 Duncan Willemsen  Ijzendijke
7 Lilian Meesen  Oostburg
8 Frank Gijsel  Sluis
9 Lucien van den Broecke  Breskens
10 Imre Hubregtsen   Groede
11 Linda Temmerman  Hoofdplaat
12 Marianne Carels-Steenbergen  Breskens
13 Rinus Kornelis  Schoondijke
14 Sander de Putter  Cadzand
15 Tuur van Alphen  Aardenburg
16 Bram Basting  Sluis

 KANDIDAAT  WOONPLAATS
17 Sabrina van Rie  Eede
18 John Jansen  Nieuwvliet
19 Jessica van Heel  Oostburg
20 Tom Pielaet  Breskens
21 Anthony de Wever  Schoondijke
22 Bram Moerman  Sluis
23 Arjen Beeke  Schoondijke
24 Erwin Wieme  Oostburg
25 Frank Faes  Sluis
26 Stijn van Oostenbrugge  Breskens
27 Rob Traas  Breskens
28 Christianne de Nijs  Breskens
29 Alexander van Waesberghe  Oostburg
30 Donny de Vriend  Breskens
31 Carien Bolijn  Oostburg

    Sluis
Lokaal



WEITJEROCK  2022 
VRIJDAG 29 JULI

Yves Deruyter - Nsur & Philip Didier
M@gneto - Max Calon - John Noseda
Michael Midnight

ZATERDAG 30 JULI
The Blinders - Son Mieux - Fleddy Melculy

Novastar - Personal Trainer - Waltzburg 

Equal Idiots - Compact Disk Dummies

The Vices - Goldband - Amber Broos

MORE TO BE ANNOUNCED     #WR2022

TICKETS & INFO:
WWW.WEITJEROCK.COM
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Sluis Lokaal: Een partij die de belangen van alle inwoners  
behartigt 

Donny de Vriend is de enthousiaste voorzitter van de nieuwe partij Sluis Lokaal. Hij is geboren en getogen in Breskens. Hij woont er samen met zijn vriendin 
Anne en hun dochter Fleur. Donny is zeer te spreken over zijn woonplaats. ”Breskens is prachtig dorp aan de kust met een heerlijke nuchterheid van de 
inwoners.” Na een dag werken in Rotterdam of Sint Jansteen is het altijd weer fijn om even langs de “kaoje” te rijden. Donny is in het dagelijks leven 
werkzaam als regiomanager bij Evides Industriewater. In deze functie is hij verantwoordelijk voor meerdere waterfabrieken, het waterwingebied Sint 
Jansteen en een operationeel team. In zijn vrije tijd gaat hij graag padellen, tennissen, voetballen of iets leuks doen met zijn gezinnetje of vrienden. 

Belangstelling voor politiek
Donny heeft altijd al belangstelling gehad voor 
politiek. Toen hij terugkeerde in 2007 na het afronden 
van zijn studie en eerste baan in Eindhoven, is hij 
begonnen bij  de adviesraad Jong Volwassenen. 
In dat zelfde jaar heeft hij besloten om zich aan 
te sluiten bij D&T. In de begin jaren heeft hij veel 
mogen leren van Liber en Carien. Met name de 
onvoorwaardelijke inzet voor de burger vanuit idealen 
is voor hem nog altijd een belangrijk voorbeeld. 
Vanuit zijn rol als voorzitter heeft hij een belangrijke 
bijdrage gehad om de verschillende partijen bij 
elkaar te brengen en samen te smeden tot de 
nieuwe partij Sluis Lokaal.

Lokale partij
Donny kiest bewust voor een lokale partij, omdat 
hij vindt dat deze dichter bij burger staan dan een 
landelijke partij“. Die landelijke partijen moeten 
uiteindelijk toch ook deels het landelijke beleid 
uitvoeren in de gemeente politiek en kunnen dus niet 
geheel onafhankelijk opereren. Er zijn de afgelopen 
jaren verschillende voorbeelden van te noemen, 
zoals de AZC discussie in Breskens, krimp, windmolens, 
zonneparken, natuurgebieden enzovoorts”. 

Donny is verder van mening dat de gemeente 
Sluis van eigen kracht moet uitgaan in plaats van 
ons zaken te laten opleggen vanuit Den Haag en 
Middelburg.  “We moeten meer voor onszelf durven 
opkomen. Neem nu het mooie voorbeeld van onze 
dierbare boeren, die hebben afgelopen jaren laten 
zien dat we niet alles hoeven te accepteren vanuit 
Den Haag. Laten we dit als gemeente ook doen en 
ervoor zorgen dat zaken wel op de agenda komen in 
Middelburg of Den haag. Neem bijvoorbeeld de bus-  
en veerverbinding(en) welke langzaam aan worden 
wegbezuinigd door de provincie. Dit mogen wij als 
gemeente niet zomaar accepteren. Hier moeten 
we juist voor strijden. Dit is ons bestaansrecht qua 
leefbaarheid en bereikbaarheid”, is Donny stellig.
In zijn werkzame leven ziet de voorzitter andere 
overheden hier actiever en creatiever mee omgaan. 
Donny zou dit ook graag terugzien in de gemeente 
Sluis. “We moeten meer uitgaan van eigen kracht en 
lef durven tonen.  Ik draag daar graag een steentje 
aan bij.” Want vanaf de zijlijn is het makkelijk roepen 
dat beseft hij maar al te goed.

Waarom Sluis Lokaal
Sluis lokaal is ontstaan door het samengaan van 
leden van Dorpsbelangen en Toerisme, Onafhankelijk 
West en een deel van Nieuw gemeentebelang met 
als belangrijkste reden om de versplintering in de 
gemeenteraad tegen te gaan. Sluis Lokaal vindt 
dit belangrijk. Bij een versplinterd politiek landschap 
wordt het steeds lastiger om goed te besturen. Dit 
gaat ten koste van de gemeente, de burgers en de 
leefbaarheid.
Donny geeft aan dat hij afgelopen jaar veel positieve 
energie heeft gekregen van de nieuwe partij en dat 
hij zoiets nog nooit eerder heeft meegemaakt binnen 
de politiek. “Er is zoveel wederzijds respect, vertrouwen 
en openheid naar elkaar dat het nu na een klein jaar 
al aanvoelt alsof we al jaren goede vrienden van 
elkaar zijn. Deze club heeft zoveel potentie. Ik heb 
er alle vertrouwen in dat de kiezers dit ook zien en 
voelen en ervoor zullen zorgdragen dat Sluis Lokaal 
de grootste partij zal worden. Dan zullen wij als Sluis 
Lokaal de burger niet teleurstellen en de gemeente 
helpen om de leefbaarheid te vergroten en de 
versplintering tegen te gaan.” Deelt de enthousiaste 
voorzitter mee.

Leefbaarheid
Het kernthema van Sluis Lokaal is leefbaarheid. Donny wil zich inzetten om de leefbaarheid van de gemeente 
te vergroten voor iedereen. Hij weet nog goed de periode voor de geest te halen toen hij wilde terugkeren 
naar de streek in 2007. “Het was voor mij veel makkelijker om in Eindhoven te blijven wonen dan terug te 
komen naar Zeeuws-Vlaanderen.” Hij begrijpt goed dat veel studenten na hun studie niet snel terugkeren. Hij 
wil zich dan ook inzetten om meer banen te creëren in verschillende sectoren, zodat de mensen die terug 
willen komen ook een passende baan kunnen vinden in de omgeving. Verder vindt hij het belangrijk dat er 
in elke kern betaalbare woningen beschikbaar blijven voor de inwoners die er opgroeien en willen blijven 
wonen. “Het is van wezenlijk belang dat de sociale cohesie in dorpen blijft en versterkt wordt. Zo kunnen de 
voorzieningen blijven bestaan. De leefbaarheid blijft dan zoals die nu is en hopelijk kan deze op termijn ook 
weer toenemen in de (kleine) kernen. Er zal dus maatwerk moeten komen betreffende het tweede woningbezit 
en de toeristische verhuur, waarbij leefbaarheid de belangrijkste factor dient te zijn in het toekomstig beleid.”

Onze Conclusie:
Met Donny de Vriend als voorzitter 
aan het roer van de nieuwe partij 
Sluis Lokaal wordt er volop aan de 
weg getimmerd in het belang van de 
inwoners van de mooie gemeente Sluis.

De partij bestaat uit betrokken leden 
uit alle lagen van de bevolking

Colofon |
Uitgave/copyright: Sluis Lokaal | Vormgeving, fotografie & realisatie: Madalco Media BV | Alexander van Waesberghe / Manon Fermont 
Redactie: Conny Tanghe / Frank Gijsel | Oplage - Gemeente Sluis: 15.000 stuks

Interview 
Donny de Vriend / Voorzitter
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Laat zien dat de gemeente Sluis u aan het hart gaat,

stem lokaal, stem Sluis Lokaal
De gemeente heeft veel meer invloed op ons dagelijks leven dan de meeste mensen denken. Zo beslist het gemeentebestuur over cultuur, over de bouw 
van woningen, over veiligheid, over wegen binnen de gemeente, over recreatie en sport. Sinds 2015 zijn daar nog een aantal belangrijke taken bijge-
komen. De gemeente is tegenwoordig ook verantwoordelijk voor de jeugdzorg, thuiszorg, zorg voor ouderen en mensen met een beperking en het beleid 
rondom werk en inkomen. Welke beslissingen de gemeente hierover neemt, hangt voor een belangrijk deel af van wie er in de gemeenteraad zit. 
En dáár heeft u als inwoner van de gemeente Sluis invloed op want u mag kiezen. Juist daarom is uw stem op 16 maart heel erg belangrijk!

Gemeenteraadsverkiezingen op woensdag 16 maart

De gemeenteraadsverkiezingen vinden eens per vier jaar plaats. De laatste 
gemeenteraadsverkiezingen waren op 21 maart 2018. Je kiest tijdens de 
gemeenteraadsverkiezingen voor de leden van de gemeenteraad. De 
gemeente heeft een gemeenteraad en een college van burgemeester en 
wethouders. Deze vormen samen het gemeentebestuur. De gemeenteraad 
wordt gekozen door de inwoners van de gemeente. Op basis van het aantal 
stemmen wordt een nieuwe gemeenteraad gevormd.

Wat doet een gemeenteraad?
De gemeenteraad is het bestuursorgaan wat het dichts bij de inwoners staat. 
De leden van de gemeenteraad vertegenwoordigen immers de inwoners van 
hun gemeente. Raadsleden luisteren goed naar wat er speelt in hun gemeente 
en wat de inwoners willen. Vervolgens maken ze plannen voor de gemeente 
en haar bewoners. Daar hoort ook bij dat gemeenteraadsleden bepalen waar 
het geld naar toe gaat. Vervolgens controleren ze of hun plannen goed worden 
uitgevoerd en of de gewenste resultaten bereikt worden.

College van B&W
De invulling en uitvoering van de plannen ligt bij het college van burgemeester 
en wethouders (B&W); zij zijn het dagelijks bestuur van de gemeente. Dit college 
legt verantwoording af aan de raad. Daarnaast moet het college een aantal 
wettelijke taken uitvoeren. Kortom: het college van burgemeester en wethouders 
bestuurt en voert uit, de gemeenteraad bepaalt het beleid en controleert.

Waarom stemmen?
Vraagt u zich af of er meer betaalbare woningen komen voor starters en 
senioren? En of er nu eindelijk eens iets gedaan wordt aan dat onveilige kruispunt 
of parkeerproblemen? Of uw moeder straks nog thuiszorg krijgt? Wat we doen 
met onze polders? Hoe we de leefbaarheid in de kernen waarborgen? Het zijn 
allemaal zaken waar de gemeenteraad invloed op heeft. 

Onze oproep aan u: Ga stemmen! Want uw stem heeft invloed op de 
samenstelling van de gemeenteraad en daarmee op de plannen van de 
gemeente. Door te stemmen bepaalt u mee door wie en hoe de gemeente 
Sluis wordt bestuurd
. 
Blijf niet thuiszitten maar stem op 16 maart en kies lokaal, 
kies lijst 8 Sluis Lokaal! 

UW STEM IS BELANGRIJK !

Fracties van nationale partijen schermen, ten onrechte, met de 
uitspraak: ‘ Wij hebben contacten met onze mensen in politiek 
Den Haag ’. De lokale partijen daarentegen, steken liever hun 
energie in het zoeken naar lokaal maatwerk en oplossingen voor 
plaatselijke situaties. Bovendien zijn die zogenaamde 
Haagse contacten van de landelijke partijen bijna altijd ambtelijke 
contacten en apolitiek. Ze vragen niet aan een wethouder: “Van 
welke partij bent u?” maar: “Uit welke gemeente komt u?” 
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De gemeenteraad van Sluis bestaat momenteel uit acht partijen die totaal negentien zetels invullen. Je kunt daarbij spreken van een versplinterd politiek 
landschap waarbij het vormen van een coalitie lastig bleek. Er waren in 2018 vier partijen nodig voor de vorming van de huidige coalitie. Dat maakt het 
proces redelijk ingewikkeld. In de gemeenteraad treffen we momenteel drie lokale partijen aan die goed zijn voor in totaal acht zetels. Landelijk gaat 
gemiddeld een derde deel van de stemmen naar een lokale partij. Sluis scoort daarbij zelfs nog een stuk hoger. In de raad van Sluis liggen de drie lokale 
partijen qua standpunten niet ver uit elkaar is de afgelopen jaren gebleken.

Gebleken is ook dat die drie partijen graag zouden zien dat er - zoals eerder gemeld - minder versnippering is na de verkiezingen van 2022.  
De zittende fracties zijn daarom begin 2021 in conclaaf gegaan en daarbij is de duidelijke wens uitgesproken in 2022 op te komen met een compleet  
nieuwe lokale en sterke partij. Hiervoor werd zeer bewust gekozen om daarbij aan te geven dat er een nieuwe en frisse wind moest gaan waaien.  
Oude bestaande verschillen in politieke opvattingen tussen besturen en leden worden hiermee opzijgezet. Een partij met ambitieuze mensen moest ontstaan.  
Die is er nu aan met Sluis Lokaal.

Een nieuw, fris bestuur is afgelopen jaar volop aan de slag geweest om alles in goede banen te leiden. Vele gesprekken hebben plaatsgevonden.  
De nieuwe partij kreeg dus de naam Sluis Lokaal. We hebben een nieuw logo en ook de website is een paar weken geleden gelanceerd.

Het bestuur heeft inmiddels al heel wat werk verzet op weg naar de verkiezingen van volgend jaar. Het verkiezingsprogramma is voortvarend opgezet en ook  
de lijst voor de gemeenteraadsverkiezingen van maart 2022 is rond. Bijzonder is ook dat er aandacht komt voor jongeren.  
Die worden erbij betrokken. Inmiddels zijn er hiervoor al een aantal inschrijvingen gedaan. 

Verwachtingen
Momenteel hebben de drie partijen in de raad 
van Sluis acht zetels. Sluis Lokaal hoopt uiteraard 
zo dicht mogelijk in die buurt te komen en de 
verantwoordelijkheid op zich te nemen in een 
coalitie na de verkiezingen volgend jaar. Lokale 
partijen zijn onafhankelijk en hangen niet af van 
bepaalde standpunten zoals dat het geval is bij 
landelijke partijen. Mensen van een lokale partij zoals 
Sluis Lokaal zeggen beter te weten wat er leeft bij 
de inwoners en staan erg dicht de bevolking. Dat 
willen we straks graag waar maken.

Het enthousiasme is groot bij de betrokken 
raadsleden en bestuurders. Donny de Vriend, 
voorzitter van het bestuur, is blij dat alle neuzen 
dezelfde richting uit staan. “We hebben op een 
prettige en constructieve manier dit met de fracties 
en enkele bestuursleden opgepakt. Al vrij snel was 
duidelijk dat de grote wil er was om tot een nieuwe 
partij te komen. In enkele maanden tijd hebben 
we heel veel kunnen regelen. We hebben er alle 
vertrouwen in met Sluis Lokaal onze plek te vinden. 
We gaan er met open mind aan beginnen en we 
beschikken over heel wat talent dat straks de vlag 
kan overnemen van de oudere generatie. Er lagen 
wat gevoeligheden maar gelukkig hebben we elkaar 
gevonden en we hopen een politiek te bedrijven 
waarbij de burgers worden betrokken.Er leven 
mooie ideeën die we de komende maanden gaan 
invullen. 

 
Arnold Scheppers zegt dat dit ontstaan is uit 
onderling vertrouwen. “Oude koeien laten we achter 
ons en we willen versplintering tegengaan. Je kunt 
de vele taken van raadsleden straks met een grotere 
groepering beter verdelen.”

Marian van Oostenbrugge meent dat er niet zo 
veel grote verschillen aanwezig zijn tussen de 
verschillende fracties. “Over negentig procent van 
de zaken zijn we het eens en over de rest zullen we 
het zeker ook wel eens worden.” Ook Sebastiaan 

Keijmel vindt dat de nieuwe partij een goede zet is.” 
Het wordt steeds moeilijker om mensen te vinden 
voor de politiek. Het is goed dat we onze krachten 
gebundeld hebben. Wij geloven erg in de stelling: 
door te delen kun je later vermenigvuldigen. Ik heb 
er alle vertrouwen in.”   

Lid worden? 
Als lokale partij vinden wij het belangrijk om goed 
verbonden te blijven met alle inwoners van de 
gemeente Sluis. We vinden het fijn als nieuwe 
mensen zich bij ons aan willen sluiten en staan altijd 
open voor nieuwe inzichten en positieve energie.
Als lid denkt u mee over toekomst van de gemeente 
Sluis, dus over de toekomst van uw eigen kern.  
Als lid kan en mag u tijdens vergaderingen vragen 
stellen, mee praten en mee denken. Uw inbreng 
zorgt voor meer informatie voor onze raadsleden.  
Dit is van groot belang voor een lokale partij. Wij 
horen namelijk graag van onze inwoners hoe 
zij tegen bepaalde zaken aankijken en welke 
oplossingen zij in gedachten hebben. U bepaalt zelf 
hoe vaak en wanneer u deelneemt aan activiteiten 
die plaatsvinden vanuit Sluis lokaal. Dit kunnen 
enkele uren per jaar zijn tot enkele uren per maand. 

Heeft u nog vragen, neem dan contact met ons 
op via mail: sluislokaal@gmail.com of meld u direct 
aan op onze website. 

Alvast bedankt voor uw steun!

Een stukje historie van onze nieuwe partij 

VOLKSVERTEGENWOORDIGER
Als raadslid ben je gekozen door de inwoners.  
Je wilt dan graag weten wat die inwoners  
belangrijk vinden. Daarom heb je als raadslid vele 
gesprekken met mensen. Ook als de verkiezingen voorbij 
zijn doen we dat!



    Sluis 
Lokaal Kandidatenlijst

Conny Tanghe
Oostburg

Arnold Scheppers
Sint Kruis

Sjaak Quaak
Heille

Sebastiaanv Keijmel
Breskens

Marian van 
Oostenbrugge - Bertou

Breskens

Frank Gijsel
Sluis

Lilian Meesen
Oostburg

Imre Hubregtsen
Groede

Lucien van den Broecke
Breskens

Duncan Willemsen
Ijzendijke

Marianne Carels
Breskens

Tuur van Alphen
Aardenburg

Bram Basting
Sluis

Sabrina van Rie
Eede

Anthony de Wever
Schoondijke

Bram Moerman
Sluis

Erwin Wieme
Oostburg

Frank Faes
Sluis

Stijn van Oostenbrugge
Breskens

Rob Traas
Breskens

Christianne de Nijs
Breskens

Donny de Vriend
Breskens

Jessica van Heel
Oostburg

Arjen Beeke
Schoondijke

Alexander van Waesberghe
Oostburg

Rinus Kornelis
Schoondijke

Carien Bolijn
Oostburg

Sander de Putter
Cadzand

Tom Pielaet
Breskens

Linda Temmerman
Hoofdplaat
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Het werk van de gemeenteraad.
Van alle volksvertegenwoordigers staan gemeenteraadsleden het dichtst bij de inwoners die hen kiezen. Inwoners komen hun raadsleden regelmatig tegen 
in de eigen omgeving en kunnen hen dan aanspreken. In onze betrekkelijk kleine gemeente is de afstand tussen de burger en het raadslid klein. Dat heeft 
grote voordelen voor raadsleden. Ze weten erg goed wat er leeft en kunnen daarvoor in actie komen. Een lokale partij werkt onafhankelijk van de landelijke 
politiek. Op dit moment neemt het aantal lokale partijen en hun kiezers in Nederland nog steeds toe. 

In de afgelopen periode ontstond  
Sluis Lokaal uit leden van de partijen Onafhankelijk 
West, Dorpsbelangen en Toerisme en Nieuw 
Gemeentebelang. Het is al eerder aangehaald, de 
belangrijkste drijfveer was de versnippering in de raad 
tegen te gaan. Op onze lijst prijken mensen die al 
jaren deel uitmaken van de raad en die de klappen 
van de zweep kennen. Ook betrekkelijk jonge 
mensen tonen hun interesse en wie weet kunnen ze 
straks deel uitmaken van de raad. De top vijf van 
onze lijst zit momenteel in de raad en we hopen 
uiteraard dat ze hun werk straks kunnen voortzetten. 
Onze raadsleden hebben in de afgelopen jaren niet 
stil gezeten en actief deelgenomen aan het beleid 
van onze gemeente. Het beleid wordt vastgesteld 
in de raadsvergaderingen. De gemeenteraad is het 
hoogste bestuursorgaan in de gemeente. De leden 
van de raad (raadsleden) nemen alle beslissingen 
die voor de gemeente van belang zijn. Bijvoorbeeld 
over wonen, cultuur, sport onderwijs, nieuwbouw 
of de hoogte van de belastingen. De raad 
vertegenwoordigt de inwoners bij het besturen van 
de gemeente. Ze hebben contact met inwoners, 
ondernemers en organisaties en verzamelen 
ideeën, discussiëren daarover en nemen besluiten. 
Vervolgens voert het college van burgemeester 
en wethouders (het dagelijks bestuur) dit uit en de 
gemeenteraad controleert of en hoe de gemaakte 
afspraken zijn nagekomen. In de gemeenteraad 
van Sluis zetelen op dit moment 19 raadsleden. We 
geven u graag een inkijk in het werk van raadsleden.  

 

Raadsvergaderingen
De besluitvormende raadsvergadering vindt plaats op 
de laatste donderdagavond (19.30 uur) van de maand 
in het Belfort van Sluis. Hierin worden de belangrijkste 
besluiten in onze gemeente genomen. Voorzitter van 
de raad is de burgemeester. Via de website van onze 
gemeente kunt u alle vergaderstukken tot u nemen.
Tijdens de raadsvergaderingen komen voorstellen 
ter tafel die worden aangenomen of verworpen. Er 
bestaat de mogelijkheid een amendement in te 
dienen bij een raadsvoorstel. Een amendement is een 
wijzigingsvoorstel waarover dan ook gestemd wordt. Bij 
een meerderheid voor een amendement komt er een 
wijziging in het voorstel.
Naast een amendement kan ook een motie worden 
ingediend bij een raadsvoorstel. In een motie wordt het 
college van burgemeester en wethouders opgedragen 
een bepaalde actie uit te voeren. Een motie is een 
korte gemotiveerde verklaring over een onderwerp 
waardoor een mening, wens of verzoek wordt 
uitgesproken. Ieder raadslid kan een motie indienen 
en bij een meerderheid wordt die uitgevoerd door het 
college. Naast moties en amendementen kunnen 
schriftelijke vragen worden ingediend waar het college 
van burgemeester en wethouders dan antwoord 
op geeft. In de rondvraag van de raadsvergadering 
kunnen ook dringende en actuele vragen mondeling 
worden gesteld. Als inwoner kunt u uiteraard uw 
mening geven en dat kan door aan het begin van de 
vergadering gebruik te maken van het inspreekrecht. 
U kunt dan duidelijk aangeven wat uw vindt van 
bepaalde zaken in een raadsvoorstel.

Meer overlegmomenten: 
Informatieve/opiniërende raadsvergaderingen
Een keer in de maand komt de raad bijeen voor het opdoen van info omtrent 
diverse onderwerpen die spelen in onze gemeente. Die bijeenkomsten zijn een 
keer per maand en die vinden meestal plaats op dinsdag in het belfort. 

Commissievergaderingen
Elke maand vinden er twee commissievergaderingen plaats. Op de eerste 
dinsdag van maand is dat de commissie Ruimte en Algemeen Bestuur. In 
de tweede week vergadert dan de commissie Samenleving en Middelen.  
Inwoners kunnen inspreken tijdens die commissies om hun mening over 
een bepaald onderwerp te ventileren. De commissievergaderingen vinden 
eveneens plaats in het belfort te Sluis en beginnen om 19.30 uur. De 
commissievergaderingen gaan dus vooraf aan de raadsvergaderingen. In de 
commissievergaderingen worden de raadsvoorstellen besproken maar ook 
notities, ingezonden brieven, actuele zaken, presentaties en dergelijke. 
De commissievergaderingen vinden plaats in het belfort te Sluis en beginnen 
om 19.30 uur.
De commissievergaderingen gaan dus vooraf aan de raadsvergaderingen. In 
de commissievergaderingen worden de raadsvoorstellen besproken maar ook 
notities, ingezonden brieven, actuele zaken, presentaties en dergelijke.

Steunfractieoverleg
Enkele dagen voorafgaand aan de commissievergaderingen komt de gekozen 
fractie bijeen om de standpunten te bepalen. Dat gebeurt in aanwezigheid 
van de wethouder en geïnteresseerde leden van de partij. Eenieder kan dan 
zijn mening laten horen. Voor onze partij is die bijeenkomst zeer waardevol. Op 
die manier hoor je erg goed wat er leeft. 

Naast hier genoemde vergaderingen zijn er nog genoeg overlegmomenten 
met naburige gemeentes zoals Terneuzen en Hulst, maatschappelijke 
organisaties, verenigingen, clubs, samenwerkingsverbanden, dorps – en 
stadsraden, belangenverengingen… 
Kortom het werk van raadsleden is erg boeiend en veelomvattend.

BURGERS CENTRAAL
Een puur lokale partij, voortgekomen uit en geworteld in 
de plaatselijke samenleving, zal altijd een plaats blijven 
houden in de gemeenteraad. Met hart voor lokale 
belangen, waarbij de burgers centraal worden gesteld.

STEM  
LIJST  8

4 5321

Heet van de naald  

Binnenkort geven we Regionale Woonvisie vrij 
voor inspraak. Daarin wordt uitgegaan van 
verschillende onderzoeken die zijn uitgevoerd.
Een van de onderzoeken die ook voor Vitaal 
West Zeeuws Vlaanderen is gebruikt gaat uit van 
Kansen. Groei dus! Dit zou een plus van ruim 
800 woningen voor onze gemeente kunnen 
opleveren. We gaan er van uit dat  
er in alle kernen wordt gekeken waar er  
gebouwd kan worden als er behoefte bestaat.
Denk hierbij vooral aan starterswoningen.

Er zit nu eindelijk schot in de zaak en daar zullen 
we ons met volle kracht voor inzetten.
Positief nieuws dus dat we u niet willen 
onthouden!

Kansen voor woningbouw
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Een lokale partij die 
de belangen van de 
inwoners behartigt

Mijn naam is Marian van Oostenbrugge en ik 
sta op plaats 2 op de lijst van Sluis Lokaal. Ik 
ben geboren in Oostburg en nu al geruime 
tijd woonachtig in Breskens, een prachtig dorp 
aan de kust in West-Zeeuws Vlaanderen. Ik 
woon daar samen met mijn man Misja van 
Oostenbrugge en onze twee zoons Stijn en 
Leandro. Net als mijn partijgenoot Conny Tanghe, 
werk ook ik in het onderwijs. Ik ben al heel wat 
jaren werkzaam op meerdere basisscholen als 
kwaliteitsmedewerker. In deze functie ondersteun 
ik niet alleen de leerkrachten, maar ben ik 
ook verantwoordelijk voor het aansturen van 
veranderingsprocessen en het verder vormgeven 
van het handelingsgericht werken. Daarnaast 

houd ik van lekker eten en een flinke wandeling 
maken langs de kust met de hond.

Brug tussen de burgers en de 
gemeente

Enkele jaren geleden ben ik toegetreden tot de 
gemeenteraad als raadslid en zat ik in de commissie 
Ruimte/Algemeen Bestuur. De laatste periode 
vervulde ik ook de rol als fractievoorzitter. Raadslid 
zijn is prachtig werk, als raadslid sta je dicht bij de 
burgers en kun je veel voor de inwoners van de 
gemeente Sluis betekenen. Ik vind het dan ook erg 
belangrijk om goed te luisteren naar wat er in de 

samenleving speelt. Voornamelijk het nieuws uit de 
streek wordt door mij op de voet gevolgd. Ik vind het 
van groot belang om een brug te zijn tussen vragen 
en wensen van burgers en deze onder de aandacht 
te brengen in de gemeenteraad. 

Aantrekkelijk wonen en leven in onze 
gemeente

Door de grote werkgelegenheid in de streek, op 
velerlei gebied, moeten we ervoor zorgen dat ook 
jonge mensen zich verbonden voelen en blijven 
voelen met de streek en hier zich ook willen en 
kunnen vestigen. De bouw van onder andere 
starterswoningen zou hieraan zeker kunnen bijdragen. 
Aansluitend bij de speerpunten van Sluis Lokaal wil 
ik me extra inzetten voor goede bereikbaarheid, 
voorzieningen die hun kracht behouden wat de 
leefbaarheid ten goede komt. 

Inzetten voor alle burgers

Samen met mijn partijgenoten wil ik me de komende 
4 jaar blijven inzetten voor het belang van alle 
inwoners van de gemeente Sluis en op basis 
daarvan de juiste keuzes maken en daar op sturen. 
Natuurlijk is het straks aan de kiezers maar Sluis Lokaal 
heeft volgens mij een diverse lijst waarin jong en 
oud goed vertegenwoordigd zijn om de komende 
raadsperiode de verantwoordelijkheid te nemen in 
de gemeenteraad en de belangen van de inwoners 
van de gemeente Sluis te behartigen. Ik hoop dan 
ook dat Sluis Lokaal op uw steun kan rekenen bij de 
komende gemeenteraadsverkiezingen.

Samen verder dus sterker
Ik wil mezelf even voorstellen: ik ben Arnold 
Scheppers nummer 1 op de lijst van Sluis Lokaal. 
Net na mijn geboorte ben ik gaan wonen in Sint 
Kruis, waar ik nu nog woon samen met mijn vrouw 
Suzan en onze zoon Ard, onze dochter heeft het 
nest verlaten.

Jaren actief raadslid

Al vele jaren ben ik actief of geweest binnen 
het politiekgemeentelandschap en in ander 
bestuurlijke organisaties. Raadslid van de gemeente 
Aardenburg, Sluis Aardenburg en Sluis, voorzitter MR 
en GMR primair onderwijs SCOBA, lid ouderraad, 
MR en raad van toezicht voortgezet onderwijs Zwin 
college, bestuurslid Waterschap Vrije van Sluis. 
Naast het bestuurlijke ben ik ook actief binnen het 
verenigingsleven zoals, Carnaval ACS de Nachtuuln, 
amateurtoneel, Sinterklaas en verricht ik allerlei 
hand en spandiensten bij evenementen voor 
dorpsgemeenschap Sint Kruis. Voor mijn pensioen 
was ik werkzaam bij de Koninklijke Marine, Koninklijke 
Maatschappij de Schelde en ik ben vele jaren 
werkzaam geweest bij de sociale werkplaats Dethon 
Oostburg. 

Mijn doel
Ik wil de stem laten horen van de lokale bevolking  
binnen de raad van de gemeente Sluis. Mijn 
informatie haal ik uit het luisteren naar anderen in 
de maatschappij om dan een goed afgewogen 
standpunt te kunnen innemen. Het belangrijkste is nu 
om evenwicht te vinden tussen onze eigen inwoners 
en het toerisme. De leefbaarheid van kernen staat 
op verschillende plaatsen onder druk. Vooral wonen, 
het verenigingsleven, de ruimtelijke inpassing, 
het onderwijs en de zorg. De negentien gekozen 

raadsleden zullen daar straks richting aan moeten 
geven binnen de kaders van mogelijkheden. 
Daarom hebben wij met Sluis Lokaal een nieuwe 
partij opgericht om onze krachten te bundelen om 
zo een groter lokaal stempel te kunnen drukken 
binnen ons gemeentebestuur en om verdere 
versplintering van partijen tegen te gaan.

Arnold 
Scheppers

Marian
van Oostenbrugge  

    Sluis
Lokaal
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Mijn naam is Sebastiaan Keijmel, geboren 
in 1980 en woonachtig in Breskens. Ik sta 
op plaats 3 op de lijst van Sluis Lokaal. Ik 
heb van kinds af aan al een zwak voor de 
Scheepvaart, vandaar mijn opleidingen 
Maritiem Officier en later Scheepsbouw en 
Scheepsmanagement aan de TU in Delft. Ik heb 
voor mijn studie 3 jaar in Noorwegen gewoond 
waar ik mij verdiept heb in Risicoanalyse en 
Betrouwbaarheidsstudies.

Inzet behoud veer Breskens-
Vlissingen
De afgelopen jaren was ik de drijvende kracht 
achter de groep “De Boot Moet Blijven” een 
groep die zich inzet voor het behoud van het 
veer Breskens – Vlissingen. Daarnaast ben ik actief 
in het verenigingsleven binnen Zwemvereniging 
Scheldestroom en ben ik opstapper bij de KNRM 
Breskens. Tussen 2002 en de sluiting heb ik in 
Discotheek Joy in Cadzand-Bad gedraaid en 
ik draaide voor corona in menig discotheek 
en festival. Ook geef ik ondersteuning in artist- en 
eventmanagement. Na de sluiting van de “Joy” in 
Cadzand zag ik dat er een gat ontstaan was, er was 
geen discotheek meer in onze gemeente, dus heb 
ik met vrienden “Party-People Zeeuws-Vlaanderen” 
opgezet, een groep die zorgt voor vervoer naar 
verschillende uitgaansgelegenheden en festivals, 
met als kers op de taart het “Travelpartnerschap” van 
Tomorrowland. Daarnaast ben ik ook werkzaam in 
het toerisme op het bedrijf van mijn ouders. 

Ik ben iemand van het maatwerk, “out-of-the-box” 
denken, een probleem oplossen en niet direct een 
nieuw probleem creëren, maar zoeken naar de 
balans en erkennen dat sommige problemen een 
andere oorzaak hebben.

Waar wil ik voor gaan? 
Speerpunten die ik wil aanpakken zijn het de behoud 
van onderwijs en sport, het wegtrekken van jongeren 
tegen gaan, van een krimpgemeente naar een 
groeigemeente gaan en de woningmarkt. Er zit een 
mismatch tussen de woningen die beschikbaar zijn 
en de vraag. Je moet het zien als een spinnenweb, 
alles is met elkaar verbonden, woningen, tweede 
woningen, toerisme, vergrijzing en de wegtrek van 
jongeren. Als je aan één draad van het web gaat 
trekken, dan komen de andere draden strakker te 
staan. Je kan niet zomaar een draad doorknippen 
zonder dat dit gevolgen heeft voor het hele web! Alle 
problemen verdienen maatwerk en zorgvuldigheid, 
maar wel oplossingsgerichtheid. We zullen meer 
over onze grenzen heen moeten kijken. Daarnaast 
zullen we ook moeten accepteren dat sommige 

problemen niet door de gemeente opgelost kunnen 
worden, maar dat de bal bij de politiek in Den Haag 
ligt, bij sommige onderwerpen hebben we ons te 
houden aan bepaalde regelgeving of hebben wij 
gewoon niks over te zeggen. Wat wel blijft is dat we 
dan deze problemen juist op de agenda moeten 
krijgen bij de Provincie en Den Haag.

Door mijn gedrevenheid kan ik soms te diep in een 
dossier duiken, te ver op de muziek voorop lopen en 
me vastbijten in dossiers en me zaken aantrekken.
Ik kan van mezelf zeggen dat ik erg makkelijk 
benaderbaar ben, iedereen kan bij mij terecht als er 
vragen zijn, een frisse blik nodig is of wil sparren over 
een onderwerp. Stuur mij een email, een whatsapp 
bericht, bel me of kom op de koffie, die staat altijd 
klaar.

Mijn naam is Conny Tanghe en ik sta op plaats 
4 op de lijst van Sluis Lokaal. Ik ben geboren en 
getogen in Oostburg waar ik woon samen met 
mijn man Alexander. Tot voor kort woonde ook 
onze dochter Femke hier bij ons maar zij is sinds 
kort vertrokken naar Tilburg om daar te studeren. 

Goed onderwijs en zorg
Ik werk al bijna 25 jaar als leerkracht/locatieleider op 
de basisschool in Oostburg. Een mooi vak waarin ik 
nog altijd veel voldoening vind om kinderen kennis 
en vaardigheden mee te geven waar ze later 

iets aan hebben. Het gaat daarbij niet alleen om 
prestatie maar ook om het goed ontwikkelen van 
ieders talenten. Leerkrachten op de basisschool 
zetten zich daar voor in en die inzet moet ook 
een vervolg krijgen. Het blijven bestaan van goed 
middelbaar onderwijs in onze gemeente is daarom 
van zeer groot belang. 

Ik heb altijd al interesse in mijn omgeving gehad, 
net zoals ik heel veel interesse in mensen heb. Naast 
mijn baan als leerkracht ben ik ook tekstschrijver voor 
een lifestyle magazine, ben ik lid van de MR en GMR 
en houd ik nog een beetje tijd over om te winkelen, 

af en toe lekker uit eten te gaan, het theater of de 
bioscoop te bezoeken en zo nu en dan even uit te 
waaien aan onze mooie kust en een drankje doen 
op een van de strandpaviljoens. 
Politiek gezien gaat mijn interesse vooral uit naar 
het onderwijs, de zorg, dus jeugd maar ook 
volwassenen en ouderenzorg, welzijn, veiligheid 
en alles wat daar bij hoort en tussen zit. Ik hecht 
veel belang aan een goede samenwerking, op elk 
gebied. 

Dicht bij de burgers staan

Maar niet alleen goed onderwijs vind ik belangrijk. 
Door mijn inzet in de politiek hoop ik iets te 
kunnen bijdragen aan het prettig wonen in onze 
gemeente. Ik ben trots op de gemeente Sluis 
en op alle voorzieningen die we hier hebben. 
Ik woon en werk hier graag! De gemeente is 
de overheid die het dichtst bij de burgers staat. 
De belangrijkste taak van de gemeente is een 
goede dienstverlening voor haar inwoners. Wat 
leeft er onder de inwoners? Betrek de inwoners bij 
projecten, maak gebruik van hun kennis en luister 
naar wat er speelt. Samen moeten we er tegenaan 
gaan om het wonen en werken in onze gemeente

  ook voor jongeren aantrekkelijker te maken want
  de jeugd heeft tenslotte de toekomst.

Waarom Sluis Lokaal?

Dat is voor mij erg duidelijk. Sluis Lokaal is een lokale 
partij die niet beïnvloed wordt door een landelijk 
partijprogramma. Samenwerking met de bewoners 
is het uitgangspunt bij het opstellen en uitvoeren van 
plannen. We zijn een hechte partij met respect voor 
iedereen en elkaar en staan open voor de mening 
van elke burger. We zeggen niet voor niets Samen 
Sterker!

Conny 
Tanghe

Sebastiaan
Keijmel
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Lokaal, voor jou.

Mijn naam is Sjaak Quaak en ik sta op plaats 5 
van de kiezerslijst Sluis Lokaal. Ik ben geboren 
en getogen in het buurtschap Heille tegen de 
Belgische grens. Ik woon samen met mijn vrouw 
Elly op een boerderij in Heille. Ons bedrijf is een 
akkerbouwbedrijf met als neventak fokschapen. 
Wij hebben  2 volwassen zonen en ondertussen 
2 kleinkinderen. Onze kinderen en kleinkinderen 
wonen ook in de gemeente Sluis. Mijn hobby’s zijn 
fietsen, voetbal  kijken en wandelen langs onze 
kust.

Ik heb gekozen om lid te worden van een lokale 
partij omdat zij geen verantwoording moet afleggen, 
zoals bij een landelijke partij. Bij een  lokale partij heb 
je geen bemoeienissen van bovenaf. Daarom wil 
ik me inzetten als volksvertegenwoordiger namens 
deze partij voor onze gemeente.

Kloof tussen burgers en politiek.
Als Sluis Lokaal willen we ons graag extra inzetten 
om de kloof die is ontstaan tussen de politiek en de 
burger te herstellen. De burgers hebben recht op 

een betrouwbare overheid die bij haar beslissingen 
rekening houdt met de belangen van al haar 
inwoners. Onze inwoners verdienen raadsleden die 
het college van B&W zowel kritisch als objectief 
controleren. Belangrijk punt vinden wij, dat de 
gemeentelijke overheid onze inwoners helpt en 
adviseert wat er kan en mag. Niet steeds zeggen 
‘dat kan niet en dat mag niet’. Een meedenkende 
overheid willen wij voor de inwoners en ondernemers.

Samen Sterker.
Na het lezen van bovenstaande, zou het fijn zijn 
dat het verkiezingsprogramma van Sluis Lokaal 
door jullie wordt door genomen. Dit programma is 
samengesteld door onze leden, die de kans hebben 
gehad om punten en argumenten in te brengen. 
Wij hebben het samen gedaan, daarom is onze 
slogan SAMEN STERKER. Wij kunnen het niet alleen 
en daarom hebben we jullie nodig. Dus wederom 
samen sterker.

Ons programma is te lezen op www.sluislokaal.nl

Sjaak 
Quaak

Terneuzen
Volkswagen en occasions

Oostburg
Occasions

Goes
Volkswagen en Audi

Goes
SEAT en ŠKODA

Vlissingen
Occasions

Auto Poppe de Volkswagen, Audi
SEAT en ŠKODA dealer van Zeeland

Volop voordeel bij Auto Poppe
Volkswagen Taigo, T-Cross en T-Roc

Bekijk autopoppe.nl
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Taigo
Direct beschikbaar. DSG
nu € 2.000 meerprijs.

T-Cross
Direct beschikbaar. DSG
nu € 2.000 meerprijs.

T-Roc
Direct beschikbaar. DSG
nu € 500 meerprijs.

Hoe was het in 2018:

Bij de vorige gemeenteraadsverkiezingen in 
2018 was de opkomst in Sluis 53%.

De uitslag was als volgt:

Lokale partijen 40,5%
CDA   17,6%
VVD   16,8%
D66     4,1%
PvdA     9,4%
Groenlinks    5,1%
SP     6,6%



Informatiepagina Vitaal West-Zeeuws-Vlaanderen
een verkenning naar haalbaarheid

Waarom een verkenning?
Afgelopen half jaar hebben de gemeente Sluis en ZorgSaam 
Zorggroep de haalbaarheid verkend van ideeën die belangrijke 
voorzieningen in de gemeente Sluis behouden en versterken. 
Er is nagedacht over de impulsen die nodig zijn aan de zorg, de 
woningmarkt, onderwijs en sport in Oostburg, Breskens, Sluis, 
IJzendijke en Aardenburg. Voor ZorgSaam zijn haar locaties 
De Stelle en Antonius aanleiding voor de verkenning. Die zijn 
niet meer van deze tijd en moeten verduurzaamd worden. 
Hetzelfde geldt voor het gemeentehuis en de huisvesting van 
het Zwin College. Niets doen is geen optie, omdat investeringen 
in die gebouwen noodzakelijk zijn. Nu die investeringen op 
verschillende fronten tegelijk nodig zijn, is het de vraag of daarin 
samengewerkt kan worden en of er meteen ook iets gedaan kan 
worden aan de toenemende leegstand van winkels in Oostburg. 
En mogelijk kunnen er dan ook nieuwe woningen komen voor 
ouderen, gezinnen en starters. 

Het is dus de vraag welke opties er allemaal zijn en wat er 
haalbaar is. Het verkenningsteam heeft dat in kaart gebracht, 
in samenspraak met zorgaanbieders, onderwijsinstellingen, 
kinderopvang, ondernemersverenigingen, sportverenigingen, 
huisartsen, apothekers, winkeliers, vastgoedeigenaren, 
makelaars, projectontwikkelaars, ministeries, adviesraden, 
stads- en dorpsraden, woningcorporatie, zorgverzekeraar, 
zorgkantoor, GGD en de provincie Zeeland. Er blijken drie 
ontwikkelrichtingen mogelijk. Nadat de gemeenteraad een 
besluit heeft genomen over één van die richtingen, kunnen de 
betrokken partijen daar - samen met onder meer inwoners en 
ondernemers - vorm en inhoud aan gaan geven. Pas dan komen 
er concrete plannen en tekeningen; die zijn er nu nog niet. 

Resultaat van de verkenning
Uit de verkenning blijkt dat er voor hetzelfde bedrag (of zelfs 
nog iets minder) om de bestaande panden van ZorgSaam en 
de gemeente te verduurzamen, ook gekozen kan worden voor 
volledige nieuwbouw die dan bovendien een andere ordening 
krijgt. Er ontstaan dan kansen om nieuwe woningen te bouwen 
en er wordt iets aan de leegstand van winkels in Oostburg 
gedaan. Het derde alternatief, waarin de gemeente Sluis, 
ZorgSaam en vastgoedeigenaren samen optrekken, levert de 
meeste kansen voor een vitaal en toekomstbestendig West 
Zeeuws-Vlaanderen als geheel en Oostburg in het bijzonder. 
Ondernemers, onderwijs, zorg en de gemeente zijn bereid hier 
samen de schouders onder te zetten en tot concrete plannen te 
komen. 

Waar wordt straks over besloten?
Het verkenningsteam heeft onderzocht welke mogelijkheden 
er zijn en of die alternatieven haalbaar zijn. Hierbij is gekeken 
naar de maatschappelijke impact, de kosten en de manier 
waarop alle betrokken partijen daadwerkelijk kunnen en willen 
samenwerken. Het gaat enorm veel tijd, energie en geld kosten 
om de plannen uit te werken. De gemeenteraad van Sluis neemt 
daarom een besluit welk alternatief haar voorkeur heeft en dus 
kaderstellend wordt. Daarmee wordt duidelijk welk alternatief 
er uitwerking krijgt. Een keuze is sowieso nodig, omdat ver- of 
nieuwbouw van een aantal gebouwen in de komende jaren 
noodzakelijk is en het maken van plannen niet langer op zich kan 
laten wachten. 

Wat gaat er gebeuren na het besluit?
Nadat er één alternatief is gekozen, moet dat nog helemaal 
vorm en inhoud gaan krijgen. Dat doen de betrokken partijen 
niet alleen; daar is inbreng voor nodig van onder meer inwoners 
en ondernemers. Er zal goed geluisterd worden naar de levende 
wensen en behoeften, zodat er een ruimtelijk ontwerp komt met 
concrete plannen die het wonen, leren, werken en leven in West 
Zeeuws-Vlaanderen versterken. 

               De zorg, het onderwijs en de winkeliers in onze regio hebben het moeilijk. Niet alleen vanwege de coronacrisis, maar 

al langer. De gemeente kan de zorg, het onderwijs of het ondernemerschap niet overnemen, maar kan wel helpen de zaken 

anders te organiseren, waardoor het aanbod overeind blijft of zelfs beter wordt. Uit onze verkenning blijkt dat er besparingen 

op huisvesting mogelijk zijn, waardoor er meer geld overblijft voor het onderwijs en de zorg. Én om meer rendement te halen 

op winkelpanden. De zorg, het onderwijs en de winkeliers zouden daar erg mee geholpen zijn. De inwoners vanzelfsprekend 

ook, omdat zij gebruik kunnen blijven maken van essentiële voorzieningen die waar mogelijk zelfs versterkt worden. En allemaal 

zonder dat het meer kost dan wat er toch al uitgegeven moet worden.

Jeroen Koppert – Voorzitter van het verkenningsteam 

De drie mogelijkheden in het kort
Welke alternatieven zijn op haalbaarheid onderzocht?

Informatiepagina verkenning 
Vitaal West Zeeuws-Vlaanderen

Hierbij komt er een centrum 
voor wonen met zorg, een 
zorgwijk en een medisch 
centrum met geïntegreerd 
gezondheidscentrum op 
de gronden van ZorgSaam. 
Vernieuwing van het Zwin College 
en het gemeentehuis vinden 
plaats op de bestaande locatie. 
ZorgSaam en de gemeente 
Sluis werken  afzonderlijk aan de 
realisatie.

Alternatief      1

De gemeente en ZorgSaam 
werken hierbij samen. Het 
centrum voor wonen met zorg 
komt op de huidige plek van 
het gemeentehuis. Er komt een 
campus op de gronden van 
ZorgSaam en het Zwin College. 
Op die campus komen het Zwin 
College, het medisch centrum en 
woningbouw, aangevuld met: het 
gemeentehuis (variant a), of een 
basisschool met kinderopvang, 
waarbij het gemeentehuis zich 
dan in het bestaande gebouw van 
de basisschool vestigt (variant b).

Alternatief      2

De verenigde vastgoedeigenaren 
in het centrum doen ook mee. 
Het neemt alternatief 2b als 
vertrekpunt. Door in het centrum 
een zorgwijk te realiseren, komt 
er een bundeling van detailhandel 
in een compacter centrumgebied. 
Het medisch centrum met een 
gezondheidscentrum komt hierbij 
in het centrum of op de campus.

Alternatief      3

Achtergronden en aanleidingen voor de verkenning

De complete verkenningsrapport is te vinden op www.gemeentesluis.nl/vitaalwestzeeuwsvlaanderen. De alternatieven zijn op 
haalbaarheid en kosten onderzocht. Nadat de gemeenteraad zich uitspreekt over een alternatief, kan er samen met inwoners, 
ondernemers en belangstellenden nagedacht gaan worden over de manier waarop dat alternatief vorm en inhoud krijgt.  Pas dan 
komen er concrete plannen en tekeningen; die zijn er nu nog niet.

Meer mensen hebben zorg 
nodig en er zijn minder han-
den om zorg te bieden. Dat 
vraagt om slim organiseren, 
voorzieningen dichtbij 
elkaar en goede werkom-
standigheden.

Met goede zorg  kunnen 
mensen langer zelfstandig 
wonen. Dat vraagt geclus-
terde woonvormen. Voor 
intensieve verpleeghuiszorg 
zijn er eigentijdse centra 
nodig voor zorg. 

vraagt om slim organiseren, 

Onderwijs, zorg, 
detailhandel staan onder 
druk. Zij hebben het moeilijk 
en vragen actie, zodat 
voorzieningen behouden 
blijven en mogelijk versterkt 
worden. 

intensieve verpleeghuiszorg 

Oostburg heeft 
leegstand in het centrum. 
Leegstaande panden een 
woonbestemming geven 
en winkels concentreren in 
een paar straten, maakt het 
centrum aantrekkelijker.

druk. Zij hebben het moeilijk 

blijven en mogelijk versterkt 

Er zijn tekorten op de 
arbeidsmarkt. Het is zaak 
mensen te behouden én 
aan te trekken; zeker jonge 
gezinnen. Onderwijs, sport 
en andere voorzieningen 
zijn daar essentieel voor.  

Jaarlijks gaat geld 
verloren aan te ruime 
huisvesting. Die moet op 
orde komen, passend bij 
leerlingaantallen, onderwijs 
en verduurzamingseisen.

De gemeente en 
ZorgSaam moeten panden 
voor 2030 verduurzamen: 
zowel het gezondheidscen-
trum, ouderenzorglocaties, 
het schoolgebouw als het 
gemeentehuis. 

Het woningaanbod past niet 
goed meer bij de vraag. Er 
zijn aantrekkelijke woningen 
nodig voor ouderen, 
gezinnen en starters. 

Zorgkloof Leefbaarheid

     1 Alternatief      2 Alternatief      3

Personeels-
tekorten

Voortgezet 
onderwijs

Mismatch
woningmarkt

Verduurzamings-
opgave gebouwen

Leegstand 
centrum 
Oostburg

Zorg ontwikkelt 
naar geclusterd 
wonen

Uitgangspunten en uitwerken 
beleid 2015 - 2017

In 2015 (Visie Krachtig Verbonden) 
en 2017 (Toekomstige zorg) is 
beleid vastgesteld voor wonen, zorg, 
arbeidsmarkt en voorzieningen. 

Besluit raad Januari 2022 Planvorming 2022Verkenning 2021 Uitwerking en realisatie 2023-2033

Nadat een masterplan is uitgewerkt en 
goedgekeurd, start de verdere uitwer-
king van deelplannen en volgt daarop 
de realisatie van alle projecten.

Het besluit van de 
gemeenteraad geeft een 
financieel en inhoudelijk 
kader voor de planvorming. 

Met een haalbaarheids-
onderzoek is verkend wat 
er mogelijk is. 

Vanuit de kaders worden plannen con-
creet uitgewerkt samen met inwoners, 
medewerkers en belangstellenden. 

20212020201920182017 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 2030 2031 2032 203320162015
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Masterplan voor Vitaal West Zeeuws-Vlaanderen
De gemeenteraad van Sluis heeft tijdens de 
raadsbijeenkomst van 27 januari unaniem 
besloten verder te willen gaan met de 
ontwikkeling van een masterplan voor Vitaal West 
Zeeuws-Vlaanderen. Na een verkenningsperiode, 
volgt nu het masterplan, en deze zal de drie 
varianten onderzoeken op haalbaarheid. 
Deze planvormingsfase moet leiden tot een 
masterplan, zo is de opdracht voor het college. 
Daar wordt een klein jaar voor uitgetrokken. Alle 
opties liggen daarbij nog open.

Komend jaar gaat een projectorganisatie de 
plannen voor een integrale gebiedsontwikkeling 
verder concretiseren, samen met ouderen, jongeren, 
ouders, leerlingen, leerkrachten, werknemers, 
patiënten, winkeliers en andere geïnteresseerden en 
belanghebbenden. De projectorganisatie gaat hen 
actief betrekken bij het nadenken over de inrichting 
van de fysieke woon-, werk- en/of leefomgeving.  

Werken aan een masterplan
Als eerste stap worden inhoudelijke en functionele 
programma’s van eisen uitgewerkt voor 
onder andere het onderwijs, de sport en het 
winkelgebied. Dat gebeurt in samenwerking met 
de betrokkenen. Op grond van de programma’s 
kan een stedenbouwkundige een ruimtelijk ontwerp 
voor de kern Oostburg maken. Daarin komen de 
locatiekeuzes voor de verschillende onderdelen 
en voorzieningen. Als de locaties bekend zijn, kan 
meer worden gezegd over de planning van de 
verschillende deelprojecten. Parallel daaraan kunnen 
partijen ZorgSaam en het Zwin College zelf alvast 
aan de slag met het programma van eisen voor hun 
huisvesting en ontstaat meer zicht op de kosten voor 
realisatie van deelprojecten. Alles komt samen in het 
masterplan. Eind dit jaar volgt de besluitvorming over 
het masterplan.
Als er consensus is over het masterplan, kan pas 
worden gestart met de realisatie. De opdracht van 
de projectorganisatie is dan om de samenhang, 
planning en het ruimtelijk kader te bewaken. 
En om de afstemming tussen de verschillende 
deelprojecten te borgen.

Een samenwerking met Zorgsaam en 
vastgoedeigenaren
In de verdere planvorming werkt de gemeente in 
de projectorganisatie samen met ZorgSaam en met 
vastgoedeigenaren in het centrum van Oostburg. 
Door slim samen te werken kan een impuls gegeven 
worden aan zorg, onderwijs, winkels en wonen. Op 
deze manier is gezamenlijk meer maatschappelijke 
waarde te creëren en is de leefbaarheid van de 
regio te borgen. Nu en in de toekomst.

Wat was de aanleiding voor de 
verkenning Vitaal West Zeeuws-
Vlaanderen?
De leefbaarheid in West Zeeuws-Vlaanderen staat 
onder druk. Jongeren trekken weg, winkels staan leeg 
en voorzieningen voor sport en cultuur verschralen. 
Er zijn woningen nodig voor ouderen, gezinnen én 
starters. Ook zijn er jonge mensen nodig voor de 
arbeidsmarkt. ZorgSaam Zorggroep wil en moet 
investeren in het Gezondheidscentrum Antonius en 
de ouderenzorg. 

Datzelfde geldt voor de gemeente Sluis, die in ieder 
geval het gemeentehuis en het schoolgebouw van 
het Zwin College moet vernieuwen. Op verschillende 
fronten zijn tegelijk investeringen nodig. Niets doen is 
geen optie. De opgave is: voorzieningen behouden 
en versterken. De financiële, ruimtelijke, juridische 
en organisatorische haalbaarheid van de integrale 
gebiedsontwikkeling is daarom afgelopen periode 
tijdens een verkenning onderzocht. 
De gemeenteraad heeft op basis van de 
verkenning een duidelijke opdracht voor de verdere 
planvorming vastgesteld.

Samen geven we onze toekomst vorm
Met de start van de planvorming is de verkenning 
afgerond. Het projectbureau geeft verdere 
uitvoering aan het participatieproces waarbij 
ouderen, jongeren, ouders, leerlingen, leerkrachten, 
werknemers, patiënten, winkeliers en andere 
geïnteresseerden en belanghebbenden betrokken 
worden. Dit betekent dat we samen onze toekomst 
vormgeven.

Procesvisualisatie
Welke stappen zijn te zetten na de verkenningsfase ?

Participatie ouderen, jongeren, ouders, leerlingen, leerkrachten, werknemers, patiënten, winkeliers en andere geïnteresseerden en belanghebbenden
 over de inrichting van de fysieke woon-, werk- en/of leefomgeving.

Verkenningsfase
Eindigt 27 januari 2022

Planvormingsfase 
Start 28 januari 2022, doorlooptijd circa 10 maanden

Realisatiefase 
Streefdatum: aanvang 1-1-2023, 
doorlooptijd circa 10 jaar

Op 27 januari 
besluitvorming: opdracht 
voor de verdere 
planvorming. Een 
projectbureau gaat een 
masterplan maken.

Ontwerpen 
deelprojecten 

Programma van eisen 
deelprojecten

Besluitvorming 
initiatiefnemer 

Bouw per deelproject

Aanbesteding per 
deelproject

De financiële, 
ruimtelijke, juridische 
en organisatorische 
haalbaarheid 
van de integrale 
gebiedsontwikkeling is 
onderzocht.

Na consensus masterplan start 
samenhangende realisatiePas na vaststellen van haalbaarheid, is er sprake 

van een (gezamenlijk) project
Conform checklist grote projecten, start een 

project met een planvormingsfase
Voor de planvormingsfase trekken we circa 

10 maanden uit

Voor de 
aansturing van de 
projectorganisatie

Werven en selec-
teren van o.a. een 
projectdirecteur, 
stedenbouwkundige 
en communicatie-
adviseur

PvE’s voor onderwijscam-
pus, sportcampus en het 
winkelcentrumgebied

• Locatie voor de 
verschillende 
projectonderdelen

• Volgtijdelijkheid 
deelprojecten 

• Planning en tijdpad 
• Concretiseren van 

begroting

• Definitieve ruimtelijke 
ontwerp kern Oostburg, 

• Planning deelprojecten 
• Aangescherpte 

totaalbegroting

• Toetsing planning en 
inschatting kosten uit 
verkenningsfase

• Mogelijk ontbinden of 
herzien van samenwer-
kingsovereenkomst

• Per deelproject realisatie-
overeenkomst met één of 
meerdere partijen

Op basis van inhoudelijke 
wensen en eisen

Besluit raad 
27 januari

Onderzoek 
haalbaarheid Uitwerken 

masterplan
Vanaf maart 2022

Besluitvorming
Q4 2022

Oprichten 
entiteit 
project-
organisatie
Februari 2022  

Inrichten 
project-
organisatie  
Februari 2022

Ontwikkelen 
inhoudelijk 
en functioneel 
programma van 
eisen (PvE)
Februari/maart 2022

Definitief ruimtelijk 
ontwerp / steden-
bouwkundige visie 
Oostburg
Vanaf maart 2022

Locatiekeuze, 
volgtijdelijkheid, 
planning en 
begroting
Vanaf maart 2022

N.B. planning kan per deelproject 
verschillen, afhankelijk van 
volgtijdelijkheid  
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Aandachtspunten/actiepunten per kern:
Aardenburg:
• Het zwembad heeft een toegevoegde waarde 

voor de hele gemeente.
• We willen de stichting blijven steunen om  

het voortbestaan te garanderen.
• We zien uit naar de opening van het mfc met 

daarin de school.
• Voor de kern Aardenburg met zijn rijk 

verenigingsleven kan dit een mooie opkikker 
betekenen.

• De toegankelijkheid van de wallen heeft onze 
volle aandacht.

• Goede samenwerking tussen inwoners, 
Stadsraad, ontwikkelaars en gemeente is de 
basis voor een integrale planvorming voor 
verdere verbetering van de leefbaarheid.

• Het culturele leven in de Aardenburg willen we 
graag onze volle steun verlenen.

• Het Elderschansbos heeft een belangrijke 
wandelfunctie en daarom is het belangrijk dit 
bos goed te onderhouden.

Breskens:
• De ontwikkeling van het havengebied in Breskens 

dient verder voortvarend uitgevoerd te worden.
• De visserijsector waar mogelijk de nodige steun 

verlenen.
• Het verdwijnen van de vismijn wil niet zeggen dat 

we niet moeten investeren in de visserij en alles 
wat erbij hoort.

• Het Spuiplein als aantrekkelijk centrumgebied 
goed onderhouden.

• Door vestiging van middenstand te bevorderen 
en meer ruimte te geven voor terrassen.

• De parkeermogelijkheden waar mogelijk 
uitbreiden.

• De Visserijfeesten dienen we te ondersteunen.
Het is een schitterend evenement voor onze 
bewoners en toeristen.

• Stimuleren van meer betaalbare woningen voor 
jongeren.

Cadzand:
• De bouwactiviteiten aan de kust gaan nog  

even door. Het blijft bij de uitvoering van eerdere 
plannen.

• De inrichting van de openbare ruimte goed 
oppakken.

• De Kustschool verdient zijn bestaansrecht  
en onze steun met een uniek concept.

• Mogelijkheden voor wellness - faciliteiten  
blijven bieden.

• We willen de open ruimtes niet verder vol bouwen.

Eede:
• Het bedrijventerrein De Vlaschaerd is zeer in trek. 

We zetten in op een snelle uitbreiding zodat 
nieuwe bedrijven zich daar kunnen vestigen.

• Een veilige verkeerssituatie kruispunt Rijksweg met 
Brieverstraat verdient de volle aandacht.

• Eede blijven promoten als aankomstplaats in 
Nederland na de Tweede Wereldoorlog van 
Koningin Wilhelmina. 

Groede:
• Aandacht voor de verkeerssituatie aan de 

Traverse en de Brouwerijstraat.
• Oplossingen zoeken voor de parkeerproblemen 

in Groede die vooral in het toeristenseizoen 
gesignaleerd worden.

• Het Slijkstraatje is een toeristische trekpleister die 
we graag ondersteunen.

• Ondersteunen initiatief Omniveld.

Sint Kruis:
• Dorpshuisfunctie koesteren en de leefbaarheid 

en rust blijven onze aandacht vragen.
• Het verenigingsleven verdient onze steun.
• Het prachtige krekengebied is een trekpleister 

die we nog meer onder de aandacht dienen te 
brengen van toeristen.

Hoofdplaat:
• Het strandje van Hoofdplaat up to date houden.
• Mogelijkheden om te bouwen bezien.

Nieuwvliet:
• Voortvarend de plannen aan de kust van het 

Masterplan Nieuwvliet uitvoeren.
• Blijvende aandacht voor uitbreiding van 

ruiterpaden in de directe omgeving.
• De openheid van onze kust zoveel mogelijk 

behouden.
• Extra aandacht voor de verkeersdoorstroming 

naar de kust. Vooral de bewegwijzering kritisch 
bezien.

Oostburg:
• De plannen voor invulling van Euregiotuinen 

voortvarend aanpakken en het overleg 
met omwonenden versterken. Betrek de 
omwonenden goed bij de uitvoering en hou zo 
veel mogelijk rekening met hun wensen.

• Streven naar woningbouw in Oostburg.
• Versterking van de centrumfunctie
• De plannen voor ziekenhuis, Zwincollege, 

sportaccomodaties, zwembad, de Stelle positief, 
maar kritisch benaderen. 

 

• Blijven streven naar behoud van de HAP 
Retranchement:

• De wallen zijn het visitekaartje van het dorp. We 
streven er naar die aantrekkelijk te houden voor 
wandelaars.

• Verplaatsing dorpshuisfunctie en een passende 
invulling zoeken voor het huidige dorpshuis.

• Bouw van een hotel aan de Markt zullen we 
kritisch benaderen zodat er geen overlast door 
grote bouwmassa ontstaat.

Schoondijke:
• Opknapbeurt van Tragel-Oost.
• Bekijken of er door aanpassingen mogelijkheden 

zijn om tot uitbreiding te komen van het 
bedrijventerrein.

Sluis:
• De middenstandsvereneging en binnenstad 

management spelen een belangrijke rol in het 
uitvoeren van plannen voor winkelstad Sluis.

• Sluis op adequate wijze blijven promoten als 
winkelcentrum bij uitstek.

• Het Belfort is het enige belfort in Nederland. 
Blijven streven naar plaatsing  
op werelderfgoedlijst

IJzendijke
• Museum Bolwerk inclusief bibliotheek verdient 

onze brede steun
• MFC in de komende periode realiseren.
• Het verenigingsleven in het dorp steunen.
• Weitjerock de nodige ondersteuning verlenen.

Waterlandkerkje:
• De dorpshuisfunctie is voor het dorp erg 

belangrijk.
• Steun aan initiatieven in de kerk.
• In een toeristische gemeente verdient het dorp 

en zijn fraaie omgeving de nodige aandacht.

Zuidzande:
• Realisatie meer parkeermogelijkheden
• Betere doorstroming van het verkeer door het 

dorp naar de kust garanderen.
• Zuidzande is een mooi knooppunt voor 

fietsroutes in de omgeving net achter de kust. Dit 
verdient promotie.
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Onze belangrijkste speerpunten
1.            Leefbaarheid: prettig wonen, werken, recreëren, genieten, onderwijzen en ondernemen.
2.            Kernen zijn om te wonen en vakantieparken om te recreëren.
3.            Goede bereikbare zorg en verbeterde veiligheid.
4.            Aansluiting tussen Kinderopvang, Onderwijs en Jeugdzorg.
5.            Alle openbare ruimtes en gebieden toegankelijk voor iedereen.
6.            Verduurzaming waar draagvlak voor is.
7.            De gemeente denkt in oplossingen en is klantgericht.
8.            Sport zien we als preventieve zorg.
9.            Open staan voor burgerinitiatieven. 
10.          Stimuleren van Jongerenparticipatie.
11.          Focus op de kracht als grensstreek.
12.          Goede toekomst voor de Landbouw, en samenwerken met ZLTO en Agrarisch West
13.          Meer, betere en efficiëntere handhaving.
14.          Versterken en diversifiëren van onze economie.

AFSTANDSVERKLEINEND
Onderzoeken hebben uitgewezen 
dat in gemeenten waar lokale 
partijen sterker vertegenwoordigd 
zijn in een gemeenteraad, de afstand 
tussen de burgers en de overheid 
minder groot is. En dat is juist waar 
de burger al jaren naar snakt.

Stem lijst 8

    Sluis
Lokaal

Wat hebben we als Sluis Lokaal voor ogen 
met de toekomst van de toeristische verhuur

Er heerst veel onduidelijkheid omtrent de toeristische 
verhuur en alles wat eraan gekoppeld kan worden. 
Eind vorig jaar is er in de gemeenteraad een 
voorstel aangenomen om dit probleem goed en 
weldoordacht aan te pakken. Graag geven we u 
wat meer duidelijkheid omtrent de toekomst en wat 
we voor ogen hebben als nieuwe partij Sluis Lokaal. 

Nulmeting
De meerderheid van de raad koos voor een voorstel 
waar we ons ook goed in kunnen vinden. Een ideale 
keuze is het niet, maar toch. We zijn voorstander van 
een nulmeting waarbij eerst goed gekeken wordt waar 
er toeristisch wordt verhuurd en in welke mate. Daarvoor 
wordt een ambtenaar aangetrokken die de controle 
gaat uitvoeren. Echte handhaving is niet uitgevoerd 
en daardoor is er geen goed beeld. Dat is voor ons van 
groot belang om later goed beleid te kunnen opzetten. 
Dit in combinatie met beleid voor tweede woningen. 
Eigenaren zullen vanaf dit voorjaar verplicht worden zich 
te laten registeren in de gehele gemeente. Daarnaast 
worden gasten bij de gemeente aangemeld zodat er 
toeristenbelasting geheven kan worden. In het verleden 
was hier geen goed zicht op. We willen dus eerst meten 
om meer te weten. Pas als we meer weten kunnen we 
beleid uitstippelen dat hierbij past. Als we bijvoorbeeld 
het veel gehoorde ‘60 - dagen voorstel’ hadden 
gevolgd, dan was er meer verhuur mogelijk geweest 
dan nu en was er geen mogelijkheid meer geweest 
om later goed beleid te maken in combinatie met 
het tweede woningbezit.

Situaties
Er zijn verschillende situaties in onze kernen waar wel 
toestemming is gegeven in het verleden door 
de gemeente om de woning toeristisch te verhuren. 
Zo komt het voor dat er huizen in onze gemeente al 
sinds de jaren vijftig worden verhuurd. Dit probleem is 
niet zomaar opgelost door het te negeren. Wij zijn van 
mening dat je als politieke partij een verantwoording 
hebt om naar alle burgers eerlijk en oprecht te zijn. 
We moeten daadkracht tonen om problemen op 
te lossen. En ja soms moeten hier dan keuzes voor 
gemaakt worden die pijn doen op korte termijn, maar 
die wel van belang zijn op langere termijn. Een seizoen 
alles goed in kaart brengen lijkt ons erg waardevol voor 
de regelgeving in de toekomst.

Keuzes
We hebben gekozen voor de nulmeting omdat we 
niet weten welke huizen er in onze gehele gemeente 
toeristisch verhuurd worden. 

Na het afschaffen van de tweede woningverordening is 
er geen enkel zicht meer op hoeveel tweede woningen 
er in onze gemeente zijn. Wij denken zelfs dat het 
probleem van de tweede woning veel groter is dan 
de toeristische verhuur. En ja., een beetje overlast is ook 
te veel. Daarom vinden wij dat er eerst een duidelijk 
beeld moet komen van het aantal tweede woningen, 
zodat er maatwerk toegepast kan worden waarbij 
leefbaarheid bovenaan zal staan. Wij kunnen daarna 
gebieden  ( o.a buitengebied ) of wijken aanwijzen 
waar er wel verhuurd mag worden of waar niet. Verhuur 
kan dus variëren van 0 dagen tot en met structurele 
verhuur. Er is op dit moment nog geen aantal dagen 
vastgesteld om toeristisch te verhuren. Voor ons is het 
bestemmingsplan leidend. Met andere woorden de 
woningen die de bestemming wonen hebben mogen 
niet structureel toeristisch verhuurd worden. Ook zijn er 
woningen met een dubbele bestemming, daar zal ook 
een beslissing over genomen moeten worden.

Handhaving en evaluatie
Wat handhaving betreft: Al vele jaren is er gevraagd 
naar handhaving op de toeristische verhuur. Nu komt 
er eindelijk schot in de zaak en gaat hiervoor een 
ambtenaar aan de slag. Na het toeristenseizoen 2022 
is het resultaat van de nulmeting bekend en kan een 
evaluatie plaats gaan vinden. Na die evaluatie kunnen 
we voor de toekomst verder goede richting geven aan 
de toeristische verhuur. 

Communicatie
Verder vinden we het enorm belangrijk dat er een 
goede en duidelijke communicatie naar onze inwoners 
en belanghebbenden plaats vindt over de 
(on)mogelijkheid om structureel toeristisch te verhuren. 

De duidelijkheid naar alle inwoners en woningbezitters 
moet er zijn. Tot het seizoen 2023 blijft de situatie zoals 
die nu is. Wel worden er geen nieuwe vergunningen 
of ontheffingen meer verleend. Verder vinden wij als 
Sluis Lokaal dat het tweede woningbezit aan banden 
dient te worden gelegd. Dit heeft het grootste effect 
op de leefbaarheid van onze dorpen en kernen. Let 
wel, de toeristische verhuur is maar een onderdeel 
van dit probleem. Vandaar dat wij ook vinden dat 
de discussie veel breder dient te worden gevoerd 
en onze inwoners open en eerlijker dienen te worden 
geïnformeerd betreffende de problematiek op 
de huizenmarkt en de leefbaarheid van onze kernen. 
Hier ligt een belangrijke rol voor gemeente, politieke 
partijen en dorpsraden. Tot onze spijt wordt de discussie 
nu gepolariseerd en geënt op één onderdeel van het 
probleem, terwijl juist nu van belang is dat we met zijn 
allen een verstandige keuze maken voor de lange 
termijn in het belang van de burgers.

Emoties
Laat u niet leiden door emoties van anderen met 
politieke belangen, maar maak een eigen keuze 
en afweging gebaseerd op feiten en cijfers in het 
belang van u als burger! Daar staan we pal voor! 
We kiezen duidelijk niet voor een aantal dagen verhuur 
in de gehele gemeente. Er zijn namelijk situaties waar 
we helemaal geen toeristische verhuur willen. We kiezen 
duidelijk voor maatwerk. 

Hopelijk hebben we u als Sluis Lokaal een goede 
inkijk gegeven in de problematiek van de toeristische 
verhuur.

Mocht u meer info willen bel of mail ons dan!
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